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PROTOKÓŁ nr XL 

z posiedzenia Rady Gminy Osiek 

odbytego w dniu 27 października 2022 r. 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad w Osieku, godz. 1700 

 

W posiedzeniu udział wzięło 12 radnych, lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Ad 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Wojciech Śliwiński. 

 

Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. 1b) Przewodniczący odczytał porządek obrad. Uwag nie wniesiono. Przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. Oddano głosów: 

 

Za przyjęciem porządku obrad:  - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1c) Przewodniczący zapytał: czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji ? Uwag nie 

wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   0 radnych 

 

Protokół z poprzedniej sesji nr XXXIX z dnia 29.09.2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych.  

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej - Teresa Eggert w skrócie opowiedziała  

o tematyce, którą przedstawiła Pani Dyrektor – Jolanta Główczewska na posiedzeniu 

połączonych komisji Rady Gminy Osiek w dniu 20.10.2022 r. Przedstawiła działalność szkoły 

podstawowej w Osieku w roku szkolnym 2021/2022, omówiła strukturę zatrudnienia 

nauczycieli oraz opowiedziała o wszystkich przeprowadzonych zbiórkach i o projektach, 

w których szkoła brała udział. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. Uwag 

nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem informacji głosowało: -   12 radnych 

Przeciw:     -             0 radnych 

Wstrzymało się:    -             0 radnych 
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Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 3 Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 10 października 2022 r. o określenie 

kierunku działania Wójta Gminy Osiek w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 

nieruchomości położonych w miejscowości Wycinki, stanowiących własność osób fizycznych, 

na rzecz mieszkańców gminy Osiek w celu zapewnienia dostępu do plaży. 

 

Uchwałę przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Alicja Ciarkowska. 

W dniu 11 października 2022 r. do Rady Gminy Osiek wpłynął wniosek, w którym 

Wnioskodawca prosi o ustanowienie służebności gruntowej nieruchomości położonych 

w miejscowości Wycinki, stanowiących własność osób fizycznych, na rzecz mieszkańców 

gminy Osiek w celu zapewnienia dostępu do plaży. 

Wniosek ten był przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Osiek dnia 25 października 2022 r. Po przeprowadzeniu dyskusji i głosowania Komisja wydała 

opinię, że wniosek powinien zostać rozpatrzony negatywnie z przyczyn wskazanych poniżej.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady 

gminy należy m.in. stanowienie o kierunkach działania wójta (burmistrza, prezydenta miasta) 

oraz przyjmowanie sprawozdań z jego działalności. 

Uchwała rady nie może nakazywać wójtowi określonych konkretnych zachowań ani obligować 

go do określonych konkretnych działań.  

Stanowienie o kierunkach działania wójta oznacza generalnie władcze, wiążące dla wójta 

określanie celów i zadań działalności wójta, a także zasad, sposobów i środków ich realizacji.  

Może ono przybierać formy aktów tzw. kierownictwa wewnętrznego (wytycznych) albo 

udzielania wójtowi zaleceń i wskazówek w konkretnych sprawach. 

Ponadto Przewodnicząca dodała, że Pan Wójt ustosunkował się pisemnie 19.10.2022 r., 

mieszcząc się w ustawowym terminie do wniosku, który wpłynął 11 października 2022 r., 

w związku z powyższym Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wniosła 

o rekomendowanie Radzie Gminy rozpatrzenie wniosku negatywnie. 

Jerzy Kłos zadał pytania czy to był jeden wnioskodawca, czy grupa wnioskodawców, skąd się 

wziął ten pomysł? Co on miał zapewnić ? Udostępnienie do gruntu - chodziło o plażę?  

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – wniosek został złożony w imieniu kilkunastu 

osób, jedna osoba została wskazana do otrzymania odpowiedzi na wskazany adres. 

Sprawa zostanie rozstrzygnięta do końca marca, w jakiej formie i ewentualnie czy będzie 

można korzystać z drogi i dostępu do plaży. 

Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 10 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:    -   2 radnych 

 

Uchwała nr XL/263/2022 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 4 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

położonego w budynku przy ul. Wyzwolenia 23 w Osieku z dotychczasowym najemcą oraz 

odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

 

Proponowaną uchwałę przedstawiła Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej – 

Teresa Eggert, która powiedziała, że wszystko zostało szczegółowo omówione na posiedzeniu 

połączonych komisji. 

 

Przewodniczący połączonych komisji – Jerzy Kłos wnioskował o ponowne przeprowadzenie 

głosowania w sprawie uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Wojciech Śliwiński zarządził przerwę. 

 

Przeprowadzono ponownie głosowanie w sprawie uchwały. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  -     0 radnych 

Przeciw:     -   10 radnych 

Wstrzymało się:                                             -     2 radnych 

 

Uchwała nr XL/264/2022 nie została przyjęta. 

 

Ad. 5 Uchwała w sprawie przyjęcia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe. 

 

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos, 

radni wyrazili aprobatę, pozytywnie zaopiniowali treść tej uchwały. 

Stawka wzrosła o 14zł czyli będzie wynosić 206 zł od domku letniskowego na nieruchomości 

albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, jeśli 

są  zbierane i odbierane w sposób selektywny. 

 

Konkluzja - połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 

 

Uchwała nr XL/265/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 6 Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok. 

 

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos 

radni wyrazili aprobatę, pozytywnie zaopiniowali treść tej uchwały. 

 

Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych nakłada na Radę Gminy obowiązek ustalenia stawek 

podatku od nieruchomości. Stawki te nie mogą przekroczyć stawek maksymalnych 

ogłaszanych przez Ministra Finansów. Ze względu na konieczność zwiększenia dochodów 

budżetowych podniesiono stawki podatku od nieruchomości o 6% (stawka za budynki 

mieszkalne, budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej, grunty związane 

z prowadzeniem działalności gospodarczej, grunty pozostałe), o 12% (stawka za budynki 

pozostałe, grunty zajęte pod drogi). W przypadku pozostałych przedmiotów opodatkowania 

przyjęto stawki w wysokości stawek maksymalnych. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 11 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   1 radny 

 

Uchwała nr XL/266/2022 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7 Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2023 rok. 

 

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos. 

 

Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych nakłada na Radę Gminy obowiązek ustalenia stawek 

podatku od środków transportowych. Stawki te nie mogą przekroczyć stawek maksymalnych 

ogłoszonych przez Ministra Finansów i nie mogą być niższe niż stawki minimalne, których 

wysokość określa ustawa o podatkach i opłatach lokalnych. Przyjęte stawki mieszczą się 

w ustawowych granicach. Uchwała przewiduje stawki o 12% wyższe od stawek obecnie obo-

wiązujących. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  -   9 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   3 radnych 

 

Uchwała nr XL/267/2022 została przyjęta większością głosów. 
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Ad. 8 Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXV/151/2017 Rady Gminy Osiek z dnia 

26 października 2017 r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów Gminy Osiek. 

 

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos.  

Ustawa o samorządzie gminnym stanowi, że rada gminy może ustanowić zasady, na jakich 

przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta 

oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2021 r. sołtysowi 

przysługiwała zryczałtowana dieta miesięczna w wysokości 150 zł. Od 01.01.2022 r. 

przysługuje dieta w wysokości 250 zł. Od 1 stycznia 2023 r. sołtysowi będzie przysługiwać 

zryczałtowana dieta miesięczna w wysokości 350 zł. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  -   8 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   4 radnych 

 

Uchwała nr XL/268/2022 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9 Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/260/2022 Rady Gminy Osiek z dnia 

29.09.2022 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jerzy Kłos. 

 

Uchylono w całości uchwałę z uwagi na to, że udział własny przy realizacji zadania 

pn."Budowa i przebudowa dróg gminnych w gminie Osiek", zostanie sfinansowany ze środków 

własnych gminy pochodzących ze zwiększonych udziałów w podatku dochodowym od osób 

fizycznych w 2022 r. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  -   12  radnych 

Przeciw:     -     0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -     0 radnych 

 

Uchwała nr XL/269/2022 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10 Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

 

Uchwałę przedstawił skarbnik - Andrzej Krzywiński. 

 

a) dokonano zmiany planu dochodów, w tym: 
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− zwiększono plan dochodów bieżących z tytułu częściowego zwrotu podatku VAT 

od poniesionych wydatków bieżących i inwestycyjnych w latach ubiegłych - rozdział 

01043 § 0970 o kwotę 20.000,00 zł  

− zwiększono plan dochodów bieżących w związku ze zwiększeniem udziałów w po-

datku dochodowym od osób fizycznych na 2022 r. zgodnie z pismem Ministra Fi-

nansów nr ST3.4753.9.2022 z dnia 30.09.2022 r. – rozdział 75621 § 0010 o kwotę 

2.888.418,57 zł,  

− zgodnie z informacją Ministra Finansów przeniesiono plan dochodów bieżących 

z tytułu wpływu środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę do-

datków węglowych – z rozdziału 75814 § 2180 na rozdział 85395 § 2180 o kwotę 

858.330,00 zł.  

b) dokonano zmiany planu wydatków, w tym: 

− zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Rozbudowa sieci 

kanalizacji sanitarnej w gminie Osiek” – rozdział 01044 § 6050 o kwotę 20.000,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Osieku” – rozdział 01044 § 6050 o kwotę 20.000,00 zł  

− zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Przebudowa  bu-

dynku komunalnego w Wycinkach” – rozdział 70005 § 6050 o kwotę 19.000,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do ośrodka zdrowia – rozdział 

70095 § 4210 o kwotę 16.450,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do Urzędu Gminy Osiek – 

rozdział 75023 § 4210 o kwotę 9.870,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na rozładunek opału – rozdział 75023 § 4300 

o kwotę 800,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na pokrycie kosztów firmy doradczej sporzą-

dzającej wnioski, korekty i inne dokumenty dotyczące korekt podatku VAT – roz-

dział 75023 § 4300 o kwotę 6.000,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na pokrycie kosztów obsługi prawnej – roz-

dział 75023 § 4300 o kwotę 4.000,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących z przeznaczeniem na zakup oleju opałowego 

i paliwa do samochodów pożarniczych w jednostkach OSP z terenu gminy Osiek – 

rozdział 75412 § 4210 o kwotę 8.618,57 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do Publicznej Szkoły Podsta-

wowej w Osieku – rozdział 80101 § 4210 o kwotę 32.900,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do budynku GOPS –  rozdział 

85219 § 4210 o kwotę 9.870,00 zł,  

− zgodnie z informacją Ministra Finansów przeniesiono plan wydatków bieżących 

z przeznaczeniem na wypłatę dodatków węglowych – z rozdziału 85295 na 85395 

o kwotę 841.500,00 zł, oraz na obsługę tego zadania z rozdziału 85295 na 85219 

o kwotę 16.830,00 zł  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do Gminnej Biblioteki Pu-

blicznej w Osieku – rozdział 92116 § 2480 o kwotę 9.750,00 zł,  

− zwiększono plan wydatków bieżących na zakup opału do sali gimnastycznej 

w Osieku – rozdział 92601 § 4210 o kwotę 13.160,00 zł,  
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c) dokonano zmiany planu przychodów: zmniejszono plan przychodów w związku z rezy-

gnacją z zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2022 roku - § 952 o kwotę 

400.000 zł, zmniejszono wolne środki § 950 o kwotę 1.273.348,00 zł oraz zmniejszono 

nadwyżkę budżetową § 957 o kwotę 1.104.652,00 zł.  

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały.  

Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 

 

Uchwała nr XL/271/2022 została przyjęta jednomyślnie. 

 

Ad. 11 Uchwała w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Zmiany dotyczą uaktualnienia pozycji:  

− dochodów ogółem, dochodów bieżących w 2022 r. oraz dochodów w latach 2023-2031,   

− wydatków ogółem, wydatków bieżących i inwestycyjnych w 2022 r. oraz wydatków 

w 2023 r.  

− przychodów w związku z rezygnacją z zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

i zmniejszeniem nadwyżki i wolnych środków w związku ze zwiększeniem dochodów 

bieżących w 2022 r,  

− rozchodów w związku z rezygnacją z zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  

− kwoty długu,  

− finansowania deficytu i przeznaczenia nadwyżki.  

W wykazie przedsięwzięć zmieniono nakłady finansowe, limity wydatków i limity 

zobowiązań w przedsięwzięciu:  

− Modernizacja oczyszczalni ścieków w Osieku,  

− Rozbudowa sieci wodociągowej w gminie Osiek. 

 

Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 

Przeciw:     -   0 radnych 

Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 

 

Uchwała nr XL/271/2022 została przyjęta jednomyślnie. 
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Ad. 12 Przedstawienie informacji o oświadczeniach majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Osiek przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych, 

oświadczenia majątkowe zostały złożone w ustawowym terminie, a 4 osoby muszą złożyć 

korekty oświadczeń majątkowych. 

 

Ad. 13 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej – Wójt Janusz Kaczyński 

przedstawił sprawozdanie. 

 

Ad.14 Wolne wnioski. 

  

Radna Teresa Eggert stwierdziła, że posiedzenia zawsze nam idą sprawnie, bo są dobrze 

omawiane i przygotowywane przez pracowników UG. 

 

Jerzy Kłos – zapytał o związek Powiatowo-Gminny odnośnie PKS-ów i jaka była frekwencja 

na zebraniach wiejskich. 

Odpowiedzi udzielił Wójt – Janusz Kaczyński sytuacja związku jest dobra, mamy deklarację 

zarządu, że wysokość składki może ulec zmianie. Gmina Lubichowo ma dosyć sporo tych 

kilometrów i składka będzie stosunkowo wysoka, koszty rozłożą się na wszystkich pozostałych 

i wysokość składki powinna dla nas być niższa.  

Przewodniczący Rady Gminy – Wojciech Śliwiński powiedział, że sprawa związana 

z frekwencją na zebraniach wiejskich zostanie przedstawiona na najbliższym posiedzeniu 

komisji Rady Gminy Osiek. 

Sołtys Grażyna Bukowska - zapytała o cenę węgla. 

Odpowiedzi udzielił Przewodniczący mówiąc, że na tą chwilę jeszcze kwota jest nieznana. 

 

Ad. 15 Zakończenie obrad. 

 

Obrady sesji zakończone zostały o godz. 18:45. 

 

  

 

 Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy: 

 Joanna Chabowska Wojciech Śliwiński 


